



بيان صحفي

مجمع المناعي يعلن عن ربح إجمالي قدره 1 مليار ريال قطري عن إيرادات موحدة بلغت 5.6 مليار ريال قطري لعام 2023

قطر - 6 مارس 2024 - أعلن مجمع شركات المناعي ش.م.ع.ق. (ورمزه في بورصة قطر MCCS) اليوم عن نتائجه المالية للسنة المنتهية في 31 ديسمبر 2023.

وقد نمت إيرادات المجموعة للسنة بنسبة 6% لتصل إلى 5.6 مليار ريال قطري، مدفوعة بأعمال المجوهرات التي واصلت نموها السنوي بنسبة 17% مقارنة بالعام الماضي، مساهمةً بذلك بنسبة 23% من إجمالي إيرادات المجموعة. وقاربت إيرادات أعمال تكنولوجيا المعلومات والاتصالات 3 مليارات ريال قطري مما يمثل أكثر من نصف إيرادات المجموعة في حين نمت مجموعة السيارات بنسبة 8% مقارنةً بالعام الماضي.

وتجاوز الربح الإجمالي للمجموعة مبلغ 1 مليار ريال قطري بزيادة قدرها 16% مقارنة بمبلغ 867 مليون ريال قطري العام الماضي وذلك نتيجة لتحسن هوامش الربح الإجمالي مقروناً بنمو الإيرادات.

كما بلغ الربح قبل الفائدة والضريبة للفترة مبلغ 425 مليون ريال قطري. وعلى أساس المثل بالمثل وباستبعاد الربح من العمليات المتوقفة والمخصصات ذات الصلة، فقد مثل ذلك زيادة قدرها 91 مليون ريال قطري مقارنة بالعام الماضي.

بلغ صافي الربح للعام 170 مليون ريال قطري بعد تكلفة تمويل بلغت 254 مليون ريال قطري تم تحمّلها خلال العام. وعلى أساس المثل بالمثل، وباستبعاد صافي تأثير ارتفاع أسعار الفائدة البالغ 40 مليون ريال قطري، فقد مثل ذلك زيادة بنسبة 14% مقارنة بالعام الماضي.

وقد بلغ العائد على السهم عن السنة المنتهية 0.37 ريال قطري مقارنة بـ 0.41 للعام الماضي.

وظلت أعمالنا الرئيسية في قطر بقيادة تكنولوجيا المعلومات والاتصالات ومجموعة السيارات، صامدةً وعملت على نمو الربح برغم البيئة الاقتصادية التي اتّسمت بالتحديات العام الماضي. وكان الربع الأخير من العام قوياً على نحو استثنائي من حيث النمو والمساهمة بالربح الكلي للعام، مما ساعد على تحقيق نتائج المجموعة لكامل العام ومنح الثقة في العام المقبل.





MANNAI CORPORATION REPORTS GROSS PROFIT OF QR 1 BILLION ON CONSOLIDATED REVENUE OF QR 5.6 BILLION FOR THE YEAR 2023

Qatar, 06th March, 2024 – Mannai Corporation QPSC (Qatar Exchange: MCCS), today announced its financial results for the year ended 31st December 2023.

Group Revenue for the year grew by 6% to QR 5.6 Billion, driven by the Jewellery business continuing its year on year growth by 17% over last year and contributing 23% of the total Group Revenue. The Information and Communication Technology business reached nearly QR 3 Billion Revenues, representing more than half of the total Revenue of the Group, while the Automotive Group grew Revenues by 8% over last year.

Group Gross Profit was above QR 1 Billion, an increase of 16% compared to the QR 867 Million last year as a result of improved Gross Profit margins along with the Revenue growth.

Earnings before Interest and Taxes (EBIT) for the period were QR 425 Million. On a like-for-like basis, excluding profits from discontinued operations and related provisions, this was an increase of QR 91 Million compared to last year.

Net Profit for the year was QR 170 Million after Finance Costs of QR 254 Million incurred during the year. On a like-for-like basis, excluding the net impact of the higher interest rates of QR 40 Million, this represented an increase of 14% compared to last year.

Earnings-per-share for the year ended were QR 0.37 compared to QR 0.41 for the last year.

Our core businesses in Qatar, led by Information and Communication Technology and the Automotive Group, remained resilient and grew profits despite a challenging economic environment this past year. The last quarter of the year in particular was exceptionally strong in terms of growth and overall profit contribution for the year, helping to deliver the full year Group results and giving confidence for the year ahead.

